
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AS TF JU DNE 5. 4. 2023 

Přítomni (bez titulů): Hana Donéeová, Tomáš Cyril Havel Magdaléna Ehrlichová, Vít 
Kovář, Barbora Landová, Helena Machulová, Július Pavelčík, Věra Suchomelová, Helena 
Zbudilová  

Omluveni (bez titulů): Veronika Blažek Iňová, Ludmila Mužík Veřtátová, Stanislav Suda 

Hosté (bez titulů): Rudolf Svoboda 

Průběh jednání: 

Zahájení, usnášeníschopnost a schválení programu zasedání. 

1. Informace děkana k aktuálnímu vývoji podfinancování VŠ a humanitních oborů 
a chystanému rozpočtu na rok 2023. 

2. Návrh složení volební komise pro volby do AS TF JU  2023-2025 

3.  Různé 

Hlasování o programu: 

PRO:  9 PROTI:   ZDRŽEL SE: 0 

Program jednání byl jednohlasně schválen. 

H. Machulová předala slovo panu děkanovi. 

 

1. Informace děkana k aktuálnímu vývoji podfinancování VŠ a humanitních 
oborů a chystanému rozpočtu na rok 2023. 

Pan děkan představil situaci na humanitně orientovaných fakultách, které jsou 
podfinancované – zmínil rozdíl v platech učitelů ZŠ a SŠ oproti akademikům, kdy 
jsou rozdíly v řádech 10 tisíc Kč. TF JU se chce zapojit do aktuálního dění, jelikož 
platy pracovníků jsou nízké, což vede k odchodu kvalifikovaných zaměstnanců, 
které postupně nebude mít kdo nahradit. Dále pan děkan informoval o tom, že 
před několika měsíci byla založena Asociace děkanů teologických fakult, jejímž 
prvním předsedou se stal děkan Cyrilometodějské teologické fakulty UP Vít 
Hušek. Zítra 6. 4. 2023 proběhne jednání s radou rektorů, kde se bude 
domlouvat další postup. 

Pan děkan poukázal na tiskovou zprávu předsedy vlády ČR, kde Petr Fiala 
zmiňuje, že k navýšení financí pro VŠ již došlo, a to o 8%, tedy vláda se o tuto 
situaci stará. Také zmínil, že v ČR máme autonomii VŠ, tedy VŠ mají své vlastní 
mzdové předpisy. K tomu pan děkan dodal, že VŠ jsou podfinancované a 
problém je na úrovni státu; ačkoli máme autonomii VŠ, prostředky jsou 
rozdělovány na různých VŠ různě. Na JU byl systém pro rozdělování prostředků 
vytvořen tak, aby byli všichni hodnoceni dle toho, co dělají, tedy systém dělení 
je spravedlivý – pokud chceme vydělávat více, můžeme pomocí různých soutěží 
(momentálně je to u nás 30% financí). 



Pan děkan apeluje na to, že pokud bude nějaký protest týkající se zvýšení financí 
na humanitně orientovaných fakultách, podpoříme jej, jelikož právě řešení 
podfinancování by mělo být prioritou vlády. 

Pan děkan informoval, že na přelomu května/června 2023 proběhne schvalování 
rozpočtu pro tento rok. 

Diskuse 

Pan děkan zmínil, že pokud se mluví o zvyšování platů učitelů, hovoří se pouze o 
učitelích na ZŠ a SŠ; VŠ jsou financované samostatně. 

Pan děkan poděkoval senátorům za možnost představení aktuální situace a 
omluvil se ze zbytku zasedání. 

 

2. Návrh složení volební komise pro volby do AS TF JU 2023-2025 

 

Navržení členové:  

Akademici: M. Novotný, V. Erban 

Studenti: Michal Přech, Radka Štorkánová. 

 

H. Machulová vyzvala k hlasování o schválení navrženého složení volební 
komise.  

Výsledek hlasování: 

PRO: 9 PROTI:  0  ZDRŽEL SE: 0 

AS TF JU schválil navržené složení volební komise pro volby do AS TF JU 2023-
2025. 

3. Různé 

H. Zbudilová vyzvala B. Landovou, aby vedla příští zasedání, které proběhne 
v květnu – náhradníkem byla určena H. Zbudilová; zápisem příštího setkání byla 
pověřena V. Blažek Iňová – náhradníkem byla určena M. Ehrlichová. 

V. Suchomelová poznamenala, že ve velkém Akademickém senátu je problém, 
že členové neví, že studenti zasedající v AS ukončili studium. Z toho vyvstává 
otázka, zda systém udává studentům povinnost tuto skutečnost oznámit, či 
nikoli. H. Zbudilová pověřila V. Suchomelovou, aby zjistila situaci studentských 
senátorů za TF JU. 

H. Machulová ukončila zasedání AS TF JU a poděkovala senátorům za jejich účast. 

Zapsala: Hana Donéeová, 5.4.2023 
 
Ověřila: Helena Machulová, 12. 4. 2023 


